
Skloňovacie vzory 
 

- Podstatné mená: 

o Mužský rod (ten): 

▪  Životné (tí): 

• Chlap – vzor je určovaný podľa 

koncovky v nominatíve pluráli 

(i) 

• Hrdina – vzor je určovaný podľa koncovky v nominatíve 

pluráli (ovia) 

▪  Neživotné (tie): 

• Dub - vzor je určovaný podľa 

koncovky v nominatíve pluráli (y) 

• Stroj - vzor je určovaný podľa 

koncovky v nominatíve pluráli (e)  

▪  Špeciálny prípad pre zvieracie podstatné mená:  
• Častejšie používaný je tvar neživotný, kedy hovoríme o zvieratách v pravom zmysle slova. Pre tento prípad sú v mužskom rode určené vzory 

dub a stroj a koncovky y/e. V množnom čísle to teda budú dva kocúry, tri jastraby a štyri sokoly, či býky, slony, holuby, medvede, jelene, 

kone,... 

• V prípade životných zvieracích podstatných mien mužského rodu používame vzor chlap. Životné zvieracie podstatné mená majú prenesený 

význam a pomenúvame nimi ľudí – napríklad „Titul opäť získali jastrabi (členovia hádzanárskeho klubu Jastrab)...“ alebo „Tí dvaja starí 

kocúri sa už zase vadia o futbale.“ Niektoré podstatné mená síce vyzerajú na prvý pohľad nesprávne (holubi, orli, sokoli, medvedi, jeleni) a 

zdá sa, že by si zaslúžili koncovku -y alebo -e, no ak ide o prenesené pomenovanie, tento tvar je úplne v poriadku. 

• Rozlíšiť, či ide o životné alebo neživotné podstatné meno, vám pomôžu ukazovacie zámená tie/tí, napr. tie tučniaky (neživotné) a tí tučniaci 

(životné). 

• Zdroj: https://www.lexika.sk/blog/zvieracie-podstatne-mena-psi-psy-zveri-zvery/ 

 

o Ženský rod (tá):  

▪  Slová končiace na samohlásku: 

• Žena – vzor je určovaný podľa 

poslednej spoluhlásky pred 

samohláskou (tvrdá alebo obojaká) 

• Ulica - vzor je určovaný podľa poslednej spoluhlásky pred 

samohláskou (mäkká) 

▪  Slová končiace na spoluhlásku: 

• Kosť - vzor je určovaný podľa 

koncovky v nominatíve pluráli (i) 

• Dlaň - vzor je určovaný podľa 

koncovky v nominatíve pluráli (e) 

 

 

 

 

https://www.lexika.sk/blog/zvieracie-podstatne-mena-psi-psy-zveri-zvery/


 

o Stredný rod (to): 

▪  Mesto - vzor je určovaný podľa 

koncovky v nominatíve singulári (o / 

um) 

▪  Srdce - vzor je určovaný podľa 

koncovky v nominatíve singulári (e) 

▪  Vysvedčenie - vzor je určovaný podľa 

koncovky v nominatíve singulári (ie) 

▪  Dievča - vzor je určovaný podľa koncovky 

v nominatíve singulári (a / ä) 

 

o Špeciálne vzory: https://www.glarchiv.com/sources4.A/Specialne_sklonovanie_slov.pdf 

 

- Prídavné mená: 

o  Vzor pekný - Vzor je určovaný podľa poslednej 

spoluhlásky pred samohláskou (tvrdá alebo 

obojaká) 

o  Vzor cudzí - Vzor je určovaný podľa poslednej 

spoluhlásky pred samohláskou (mäkká) 

o  Privlastňovacie prídavné mená: 

▪  Vzor matkin – Vzor je určovaný podľa skloňovania 

▪  Vzor otcov – Vzor je určovaný podľa skloňovania 

▪  Vzor páví – zvieracie prídavné mená, dochádza tu k porušovaniu rytmického zákona 

 

- Zdroje obrázkov so skloňovaním vzorov: https://jazykovedkyna.sk/ a 

https://sk.wikipedia.org/wiki/Sklo%C5%88ovanie_v_sloven%C4%8Dine 

https://www.glarchiv.com/sources4.A/Specialne_sklonovanie_slov.pdf
https://jazykovedkyna.sk/
https://sk.wikipedia.org/wiki/Sklo%C5%88ovanie_v_sloven%C4%8Dine

